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Punkt 1: 8:00-8:30 Morgenbrød

Punkt 1: 8:30-8:50 Mødets åbning

Kredsformanden åbner mødet med at præsentere dagsordenen samt søge den
godkendt .

Derefter mundtlig orientering ved kredsformanden.

Punkt 2: 8:50-11:20 Fremtidens politiske organisering
(incl. 20 minutters pause)

Indstilling
at KB orienteres om og drøfter det pågående arbejde i den nedsatte arbejdsgruppe
at KB har en indledende drøftelse af, om der skal afholdes medlemsmøder i starten af
det nye år, som del af forberedelsen til kongressen.

Baggrund
Kongressen besluttede i maj 2024 at nedsætte en arbejdsgruppe, som har til opgave at
udarbejde konkrete forslag til fremtidens politiske organisering i DSR. Mette Kästner og
Helle Kruse er kredsens repræsentanter i arbejdsgruppen.

Sagsfremstilling
Der har været afholdt flere møder i arbejdsgruppen. Kredsens to repræsentanter
orienterer om arbejdet og lægger op til drøftelse med kredsbestyrelsen.

Den 29. november har der været afholdt et virtuelt møde, hvor kongressen er
præsenteret for det indledende arbejde, før det overgår til HB.
Tilsvarende er emnet drøftet på overordnet niveau med FTR-grupperne og præsenteret
på TR kvartalsmøderne. Det forventes at være et naturligt dialogemne i den kommende
tid

Proces på mødet
Mette Kästner og Helle Kruse Hansen åbner punktet og rammesætter.

Der vil under punktet være en 20-minutters pause. Formiddagens eneste.

Næste skridt
Arbejdet pågår i arbejdsgruppen og KB vil løbende blive orienteret om arbejdet på
bestyrelsens møder.

Punkt 3: 11:20-11:50 Folkemøde del 1 (beslutningspunkt)

Indstilling
at KB drøfter folkemødet 2025.
at KB beslutter hvem fra KB, der skal afsted

Baggrund
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Med henblik på at kunne købe færgebilletter i fornuftig og nødvendig god tid beslutter KB
på dette møde, hvem der deltager i folkemødet 2025. Folkemødet finder sted fra den
12.-14. juni.

Kredsen har endnu ikke fået tildelt sovemulighed gennem Team Bornholm. De har nye it-
systemer og et nyt samarbejde med udbyder af ferieboliger, så det forsinker svartiden
dette efterår. Vi er stillet i udsigt, at der er nyt inden jul. Hvis der er nyt inden KB-mødet,
vil det blive eftersendt.

Sagsfremstilling
Ved at beslutte, hvem der ønsker at deltage i folkemødet 2025 er det muligt at begynde
planlægningen.

Der vil være 6 pladser udover kredsformanden som deltager i HB-regi. Dette er færre
end de tidligere år, og er reguleret på baggrund af deltagelsen i ICN for både nogle
KB'ere og nogle kredsnæstforpersoner.

Hvis man har forfald til dette KB-møde, men ønsker at deltage i folkemødet, bedes man
tilkendegive dette pr. mail til kredsens politiske konsulent, mmb@dsr.dk, inden mandag
den 9. december kl. 8.00.

Proces på mødet
Kredsformanden åbner punktet og KB-medlemmerne tilkendegiver deres interesse.
Afhængig af interessen bliver der trukket lod.

Næste skridt
Det endelige hold er sat efter drøftelserne og derfor kan de nu begynde planlægningen.
De sidste 10 minutter af KB-mødet er afsat til planlægning af praktik for dem, der skal
afsted.

Punkt 4: 11:50-12:00 Udmøntning af trepartsmidler på det
regionale område.

Indstilling
at KB orienteres om den sidste del af Trepartsudmøntningen på det regionale område.

Baggrund
OK24 indeholder elementer fra Trepartsaftalen, der skal forhandles lokalt på det
regionale område. KB er tidligere orienteret om den ene del af varige midler, der er
forhandling ind i "januarpakken". Den resterende del består af 2 puljer, der skal
forhandles som engangsmidler, der udmøntes i henholdsvis 2024 og 2025.

Sagsfremstilling
Der bliver givet en orientering om status på forhandling af trepartsmidler - engangsmidler
på det regionale område.

Proces på mødet
Der gives om muligt en kort status fra kredsens politiske ledelse.

Næste skridt
Aftaler indgås og udmøntes lokalt i tæt samspil med FTR-niveau.
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Punkt 6: 12:00-12:30 Frokost

Punkt 5: 12:30-12:50 Cirkulation

Indstilling
at KB følger anvisninger

Baggrund
Som et energipunkt der samtidig skal tilføre, at man får et kendskab til sine
bestyrelseskolleger prøver vi en ny ting.

Sagsfremstilling
KB følger anvisningen

Proces på mødet

• Alle rejser sig op og går ind i hesteskoens midte.
• Alle går rundt i blandt hinanden
• Alle stopper op, når det bliver sagt og finder sammen med den, de står ved siden
af 1:1 (og endnu ikke har talt med)
• Et spørgsmål læses op og så har I 1 minut til at fortælle jeres sametalepartner
jeres svar på spørgsmålet (spørgsmålet får I på mødet) - efter 1 minutter bytter I.
(det er ikke en samtale - og I skriftes til at være den fortællende hhv. lyttende).
• Derefter cirkulerer I igen; og vil modtage et nyt spørgsmål. Det gør vi nogle
gange.

Næste skridt
Klar til næste punkt.

Punkt 6: 12:50-14:00 Behandling af materiale til
førstkommende HB-møde den 11.-12. december 2024

Indstilling
at KB drøfter HB-dagsordenen til HB-mødet den 11.-12. december

Baggrund
KB-møder afholdes som hovedregel umiddelbart inden et HB-møde. Det giver mulighed
for, at KB kan drøfte HB-dagsordenen. Kredsformanden har forud for KB-mødet lavet et
notat, hvor særlige interessepunkter fra HB-materialet fermhævet.

Sagsfremstilling
Kredsformandens notat vil sammen med HB-dagsordenen danne baggrund for KBs
samlede drøftelse. Kredsformandens notat og HB-dagsordenen vil blive eftersendt.

Proces på mødet
Kredsformanden åbner punktet med udgangspunkt i sit notat og KB drøfter.

Næste skridt
Kredsformanden og 1. kredsnæstforpersonen deltager i HB-mødet.
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Punkt 9: 14:00-14:15 Pause

Punkt 7: 14:15-14:40 FH-arbejdet - status og drøftelse

Indstilling
at KB drøfter kredsens deltagelse i FH.

Baggrund
Der ønskes en drøftelse af kredsens repræsentation i kommuneudvalg og hvad der
forklarer deltagelsen.

Sagsfremstilling
FH-kommuneudvalgene fungerer forskelligt; det er forskelligt, hvad der optager de
enkelte udvalg og dermed forskelligt, hvad de enkelte udvalg arbejder med.

Der pågår en central dyberegående evaluering af FH-arbejdet centralt, hvor DSR´s
repræsentanter i FH sektioner og FH regionsudvalg involveres. I forlængelse af det vil
det være interessant at høre KB, hvad der er årsagen til, at kredsen er repræsenteret,
som vi er. Er det fx. fokus i arbejdet, den fysiske placering af møderne, tidspunkter for
møderne, stemning i udvalgene, andet. Herunder at drøfte ideer, der kan udvikle arbejdet
i FH generelt.

Pt. er kredsen repræsenteret i de kommuneudvalg, der står navn ud for:

• Assens: Susanne Gehrt Petersen
• Kerteminde
• Middelfart
• Nordfyn
• Nyborg
• Odense: Camilla Dam Pedersen
• Svendborg
• Faaborg-Midtfyn
• Langeland
•Ærø
• Vejen: Bente Elisabeth Hauborg
• Esbjerg
• Varde:
• Billund
• Haderslev
• Tønder: Anne Persson (FTR)
• Aabenraa: Mette Hansen (FTR)
• Sønderborg: Pia Horskær Madsen (FTR)
• Kolding
• Vejle
• Fredericia

Proces på mødet
Kredsformanden åbner punktet og KB drøfter og melder ind.

Næste skridt
Arbejdet pågår.
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Punkt 8: 14:40-14:50 Sammen om udvikling af de
regionale arbejdspladser.

Indstilling
at KB orienteres om udmøntning af "sammen om udvikling af de regionale
arbejdspladser"

Baggrund
OK-24 indeholder ud over de økonomiske midler et lidt anderledes emne, der var et af
ønskerne fra arbejdsgiversiden. Det handler om udvikling af de regionale arbejdspladser i
bred forstand med en længere rækker af emner. Arbejdet er funderet i
Forhandlingsfællesskabet (FF) og herunder i en række arbejdsgrupper med involvering
af en lang række parter herunder Sundhedskartellet og DSR.

Selve udmøntningen af de elementer, der skal arbejdes med, vil foregå i MED-systemet
med afsæt i de personalerepræsenter, der er udpeget til særligt HU og givetvis ligeledes
FMUerne i regionen.

Der gives en kort status på dette arbejde, da det ligger i en snitflade mellem
personalerepræsentanters arbejde i MED og organisationers forhandlingsfelt.

Sagsfremstilling
OK24 indeholder et emne, der omhandler udvikling af de regionale arbejdspladser, jf.
ovenstående.

Proces på mødet
Kredsformanden giver en kort status.

Næste skridt
afhænger af det videre arbejde i HU og baglandet i FF.

Punkt 9: 14:50 -15:10 Kredsnæstforpersonerne deler nyt
fra eget område

Indstilling
at KB tager kredsnæstforpersonernes orientering til efterretning.

Baggrund
Kredsnæstforpersonerne orienterer om nyt fra eget område.

Sagsfremstilling
Kredsnæstforpersonerne vil på mødet dele nyt fra eget område. Det kan eksempelvis
være at fortælle om ét succesfuldt politiske møde, én udfordring eller om eventuelle
politiske dialoger med relevans for bestyrelsen.

Proces på mødet
Kredsnæstforpersonerne orienterer om nyeste fra eget område.

Næste skridt
Kredsens politiske ledelse fortsætter arbejdet.

5 / 11



Punkt 10: 15:10-15:15 Evaluering af mødet

Punkt 11: 15:15-15:20 Eventuelt

Punkt 12: 15:20-15:30 Folkemøde del 2

Indstilling
at de KB'ere der skal til folkemøde mødes.

Baggrund
Det er netop blevet aftalt, hvem der forventes at deltage i folkemødet 2025.

Dette punkt giver folkemøde-deltagerne mulighed for at mødes for at planlægge
indledende praktik, hvor særligt kørsel anbefales aftalt (af hensyn til billet-køb).

Sagsfremstilling
Folkemødedeltagerne mødes for at planlægge kørsel.

Proces på mødet
Dem der ikke skal til folkemøde kan forlade mødet, dem der skal til folkemøde bliver og
aftaler nærmere. Mødet slutter således som forventet 15:30, men nogle kan gå 15:20.

Næste skridt
Folkemødedeltagerne aftaler selv nærmere.
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Referat

Punkt 1: 8:30-8:50 Mødets åbning

Kredsformanden åbner mødet og søger dagsordenen godkendt.

Mundtlig orientering fra kredsformanden:

- Velkommen til mødets to gæster

- Birthe Overgaard har ønsket at udtræde af kredsbestyrelsen. Herunder en orientering
om orlovs- hhv. suppleantsituationen.

- Forfald på mødet: Gyrit Poulsen, Julie Bjerg, Ingrid Margrethe Korsgaard, Signe Mols
Petersen

- Der justeret i tidsplanen for dagsordenen og punktet vedr. fremtidig organisering
behandles fra kl. 12:30.

Punkt 2: 8:50-11:20 Fremtidens politiske organisering (incl. 20
minutters pause)

Helle Kruse og Mette Kästner indleder og orienterer.

Derefter drøftelse i KB om bl.a.: begrebet valgbarhed og begrebet
bæredygtig; maksimale antal perioder (stabilitet vs. udskiftning); kongressens
repræsentation og med hvilket mandat sidder fx. FTR'ere i kongressen ved en
ændring; hvad vil vi gerne investere i en ny struktur nu; den politisk frikøbtes rolle; 2 eller
4 enheder; medlemsundersøgelsen i fokus og som udgangspunkt for hvad
medlemmerne ønsker og forventer; kunne den kommende kongres den 14.-15. maj være
en kongresdrøftelse uden beslutninger, og så en efterfølgende beslutningskongres;
kongresforberedelse på tværs af kredsene; kunne man skiftes til at have
forpersonsposten i de forskellige enheder; Inklusionsbølge også ift kongressen. Hertil
fremhæver en KB'ere, at overdragelsesdokumentet er behæftet med fejl set ud fra en
organisatorisk tænkning.

Anden kommentarer: Mødet den 29. november fremstod indforstået og var svært at
tappe ind i. Det blev udfordret yderligere af en kort indledning og efterfølgende
gruppearbejde på et svært grundlag.

Der vil blive prioriteret tid til videre drøftelse på de fremtidige KB-møder.

Kredsformanden tilkendegav, at formandskabet vil overveje muligheden for
medlemsmøder forud for at KB skal på kongres, når der ligger et samlet materiale.

Punkt 3: 11:20-11:50 Folkemøde del 1 (beslutningspunkt)

KB drøfter folkemødet og orienteres om situationen med Det fælles sundhedstelt. KB
beslutter at antallet af KB'ere på folkemødet reduceres til 6, som konkvens af KBs
deltagelse i ICN.
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Kredsformanden præciserer, at de der deltager på ICN ikke deltager på Folkemødet og
omvendt.

På folkemødet deltager fra KB: Charlotte Nybo, Betina Kristensen, Christina Rosenberg,
Mette Kästner, Louise Lehn, Jennifer Christensen (samt kredsformanden i HB-regi).

Kreds Syddanmarks sender igen en medlemsbus til folkemødet. Om det bliver fredag
eller lørdag vil afhænge af tilgængelige færgetider. Mette Schønnemann og Solvejg
Pedersen tilbyder at være KB-værter på bussen.

Punkt 4: 11:50-12:00 Udmøntning af trepartsmidler på det regionale
område.

Kredsformanden orienterer om sidste del af udmøntningen.

Punkt 5: 12:30-12:50 Cirkulation

Punktet udgik.

Punkt 6: 12:50-14:00 Behandling af materiale til førstkommende HB-
møde den 11.-12. december 2024

KB drøftede HB-dagsordenen med særligt fokus på: Folkemødet, FH-arbejdet,
samværsværdierne (de forventes behandlet på KBs januar-møde), OK26 (ift. OK24).

Punkt 7: 14:15-14:40 FH-arbejdet - status og drøftelse

KB drøfter kredsens deltagelse i FH (der er rettet i den medsendte oversigt). I 2026 vil
man have en større drøftelse i FH af samarbejdet.

Er der tilføjelser eller ændringer til oversigten bedes de sendes til kredsens politiske
konsulent på mmb@dsr.dk

Punkt 8: 14:40-14:50 Sammen om udvikling af de regionale
arbejdspladser.

KB orienteres om udmøntningen af "sammen om udvikling af de regionale
arbejdspladser".

Punkt 9: 14:50 -15:10 Kredsnæstforpersonerne deler nyt fra eget
område

Kredsnæstforpersonerne orienterer om nyeste fra eget område.

Punkt 10: 15:10-15:15 Evaluering af mødet

- Positivt at være ude at gå en tur.

- Det er udfordrende at bytte om på dagsordenens tidsplan.

- Godt og vigtigt, at der bliver sat megen tid af til struktur-drøftelse.
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Punkt 11: 15:15-15:20 Eventuelt

- Vigtigt at vi får ridset samværsværdierne op inden kongressen.

- Kampagnen "Flere som dig" kører igen over jul og så to gange i 2025 (omkring
ansøgningsfristen til kvote 2 og kvote 1).

9 / 11



Overblik: Noter
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Overblik: Delte kommentarer
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